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Referat fra BKAs landsstyremøte i Hausmannsgate 19 
Mandag 11. mars 2024, kl. 10.00 – 15.15 

 

Til stede: Linda Rundquist Parr, Øyvind Wistrøm, Alf Engdal, Torunn Hovde Kaasa, Gjermund 

Stormoen, Håkon Kryvi, Bente M. Bakke, Marie Rein Bore, Andrew Kroglund og Silvia C. Leine 

(referent). 

Meldt forfall: Halfdan Wiik. 

Sak 21/24 Gjennomgang av referat fra landsstyremøtet  

Referatet ble gjennomgått, med følgende tilleggskommentarer: 

- Sak 13/24 c) Årsregnskapet er nå signert av styret. 

- Sak 13/24 f)  Lokallagene har fått utbetalt kontingentandel.  

- Sak 17/24 c) Innspill fra Grenland om Black Friday og Norges Handelsstandsforening 

er blitt en resolusjon til årsmøtet. Andrew får den lagt ut på hjemmesiden.  

Sak 22/24 Økonomi og administrasjon 

a) Kontobeholdning og antall medlemmer: Likviditeten er stabil og god. Det er 

7.008 registrerte medlemmer per 9. mars, dvs en nedgang på 73 medlemmer 

siden siste styremøte. 5.782 personer er hovedmedlem (nedgang på 60) og 

1.218 personer er støttemedlem (nedgang på 13). Fra 18. februar til 9. mars 

har det kommet inn 35 nye medlemmer via FB vervingen. 

b) Kontingentinnkreving – status: Etter at årskontingenten ble sendt ut, har 141 

stk meldt seg ut, og 30 konvolutter kommet i retur. De 170 er lavt antall i 

forhold til i fjor, hvor veldig mange støtte-medlemmer meldte seg ut. Det bør 

være unødvendig å sende et forvarsel om kontingent-innkreving, og at den 

kommer i nettbanken. Siden meldingen ble sendt til alle medlemmene, førte 

det til mange henvendelser fra de som allerede hadde betalt for 2024 via FB 

verving, fra de som hadde meldt seg inn etter september 2023 når 

kontingenten også skulle gjelde for 2024, og fra de som ennå ikke hadde 

mottatt faktura i nettbanken (SmartOrg sendte ut i puljer slik at noen fikk det 

inn i nettbanken noen uker etter den første meldingen). Hvis det er ønske om 

å sende likelydende mail i februar 2025, bør det stå at faktura ikke sendes de 

som allerede har betalt kontingenten. Siste forfall var 5. mars. Per 9. mars er 

det 4.204 som har betalt kontingenten, 2.797 har ikke betalt. Silvia tar kontakt 

med SmartOrg for å sende første purrerunde før påske. 
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c) Nye rutiner for regnskap BKA, SmartOrg og Bedøk: foreløpig møtedato er 13. 

mars, dette for å avtale arbeidsfordeling av regnskapssaker.  

d) Møte med Sparebankstiftelsen om støttemidler 12.3 v/Andrew og Linda: 

BKA har blitt kontaktet av Sparebankstiftelsen og fått tilbud om økonomisk 

støtte. Linda og Andrew skal ha møte med dem og vil be om støtte til 

Antologien. De undersøker samtidig om BKAs lokallag kan søke direkte. 

Miljøagentene, som har god kontakt med Sparebankstiftelsen, og BKA ønsker 

å samarbeide og å utgi et felles dokument om § 112. 

e) Møte om nettsiden over Påske. Vi inviterer 2-3 personer som kan være 

interessert i å bidra til nettsiden. Aktuelle personer er bl.a. Tommy Svendsen 

og Arne Øgaard. 

f) Andre orienteringssaker fra sekretariatet. Andrew orienterte om initiativet 

«Equal Right» og Norges rolle i å finansiere rettferdig omstilling: Andrew 

deltok på seminar arrangert av BIEN Norge, med introduksjon til 

organisasjonen Equal Right. De har publisert rapporten “Climate Justice 

Without Borders: Cap and share as a mitigation and climate finance solution.” 

I sin rapport oppfordrer Equal Right til en Global Green New Deal. Innholdet i 

rapporten er et omfattende forslag på løsning av verdens store spørsmål om 

hvordan vi kan sikre at vår respons på klimakrisen og klimarettferdighet kan 

gå hånd i hånd.  

Silvia ønsket å få avklart om det skal opprettes en sparekonto eller 

høyrentekonto i Cultura Bank: BKA har en driftskonto i Cultura Bank som gir 

0% i innskuddsrente. Med stor kontobeholdning, med forholdsvis små 

svingninger, anbefalte Silvia styret å ta stilling til følgende (ref tidligere 

tilsendte mail av 16. februar): 

- Enten å opprette en sparekonto med 2,05% rente og ingen uttaksbegrensinger. 
- Eller å opprette en høyrentekonto med 2,85% rente, med en begrensning på 12 uttak 

per år. 
- Eller å la alt stå på driftskontoen slik som per i dag.  

Vedtak: det opprettes en høyrentekonto med min. kr 2.000.000,- på konto. 
Det vil senere bli lagt frem et likviditetsbudsjett for justering av beløpet. 

 
 

Sak 23/24 Landsmøtet/Årsmøtet 27.4 + 28.4.2024 

a) Programmet. Innspillet fra Trondheimslaget om innslag om valg 2025 bygges inn i 

søndagens program i samarbeid med Oslolaget.  

b) Påmelding åpnet: påmeldingsskjemaet via SmartOrg fungerer veldig bra. 

c) Dekning av utgifter: Reiseutgifter dekkes sentralt med inntil kr. 1800. 

Landsmøteavgift på kr. 900 foreslås dekket av lokallag for sine utsendinger. Vedtak: 

Reisestøtten økes fra kr 1.600 til kr 1.800 og gis fra BKA sentralt til alle deltakerne 

som er medlem av BKA. 

d) Årsmeldingen 2023: årsmeldingen ble godkjent av styret etter utførte endringer. 
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e) Årsregnskap 2023: Silvia gikk gjennom de viktigste postene i årsregnskapet. 

Årsregnskapet viser et overskudd på kr 433.000. Det er noen poster som har økt en 

del fra 2022: Innleide tjenester, pga ny medarbeider i 2023 på medlemssektoren og 

Regnskapstjenester, pga ny leverandør ved årsskiftet.  

f) Budsjett 2023 og revidert budsjett 2024. Årsregnskapet 2023 opp mot budsjett 

2023 stemmer bra i det store og det hele. Differansen på ca kr 200.000 for 

budsjettert overskudd (624.000) og reelt overskudd (433.000) skyldes at det har blitt 

budsjettert med for høy inntekt fra medlemskontingent (B: 1.800.000, R: 1.600.000). 

Budsjettert driftskostnader på kr 3.037.000 stemmer overens med reelle 

driftskostnader på kr 2.976.000, med liten differanse på 61.000. Årsregnskap 2023 

opp mot budsjett 2024 bør justeres på følgende punkter: Kontingent til lokallag økes 

med kr 60.000, fra kr 660.000 til kr 720.000. Regnskapstjenester økes med  kr 

120.000, fra kr 60.000 til kr 180.000. Telefon økes med kr 10.000, fra kr 5.000 til kr 

15.000. Organisasjonsfond beholdes uendret fra 2023 budsjettet, dvs kr 300.000 

(kostnadsført kr 114.000 i 2023). Disse endringer fører til at budsjettert overskudd  

blir på kr 404.000. Silvia presenterer Årsregnskapet 2023 og Forslag til Budsjett 2024 

på årsmøtet, og oppfordrer lokallagene til å søke støtte fra Organisasjonsfondet. 

g) Valgkomiteen er klar med sin innstilling: Går ut av landsstyret (etter eget ønske): 

Marie Rein Bore. Gjenvalg: Linda Parr, Nittedal (leder), Håkon Kryvi, Bergen.  Valgt til 

2025: Alf Engdal, Trondheim, Øyvind Wistrøm, Horten, Bente Marie Bakke, Mysen, 

Torunn Hovde Kaasa, Hjartdal,  Gjermund Stormoen, Ås. Nye medlemmer: Silvia Kriz, 

Stavanger (lokallaget Sør-Rogaland), Karin Andersen, Ingeberg (lokallaget Hamar og 

omland), John Helmersen, Andøy (lokallaget Vesterålen). Valgkomiteen har bestått av  

Ola Dimmen, Heidi Gretland og Halfdan Wiik. 

h) Sak om BKA og sivil ulydighet. Ligger ute på hjemmesiden og er tilsendt lokallag og 

grupper. 

i) Vedtaksendringer: Styret godkjente de foreslåtte endringene, som legges frem på 

årsmøtet. 

j) Rullering av handlingsplanen: Saken forberedes av Andrew og Linda. Lokallag og 

grupper kan sende inn forslag til tiltak fram til 23. mars. Vi åpner for innspill fra 

landsstyret om nye tiltak. Styret er enig i at BKAs krav foran Stortingsvalget skal være 

innenfor de ulike aksjonsområdene, og her er noen eksempler med utgangspunkt i 

handlingsplanen: 

• Maks fart for å ned klimagassutslipp. Politikernes ansvar. 

• Equinor flytter investeringene i utlandet over til fornybar 

• Avgiftspolitikk som reduserer forbruk 

• Flytt midler til vei over til jernbane 

• Øk Norges bidrag til klimatiltak i utviklingsland 

 

Sak 24/24 Arbeid i lokallag og grupper 

a) Lokallag holder sine årsmøter. Årsmelding og årsregnskap sammen med navn på det 

nye styret, sendes til Tommy Svendsen. Han legger det inn på lokallagets side og 
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videresender til Andrew, Silvia, Svein og Linda. Svein arkiverer i SmartOrg. Linda 

oppfordrer kontaktpersoner i styret til å sende en tilbakemelding til lokallaget på 

bakgrunn av årsmeldingen. Linda sender takkekort og takker for innsatsen til 

lokallagslederne som går ut av styret. 

b) Ny gruppe i emning i nord. To medlemmer i Lakselv/Porsanger ønsker å få i gang 

aktivitet og i beste fall et lokallag. De har fått oversikt over medlemmene i sitt 

område. Linda og Andrew tar et møte med disse to for å høre hvordan vi kan bidra 

sentralt. 

c) Felles nattog-aksjon 12.4 v/Linda og Halfdan. Det er laget løpeseddel og banner som 

mangfoldiggjøres til lag og grupper som melder seg på. Aksjonen mellom kl 17.00 og 

21.00 utføres i Trondheim, Molde, Bergen, Sør-Rogaland og Oslo. 

 

Sak 25/24 Arbeid i aksjonsgruppene 

a) Samferdselsgruppa har utarbeidet et notat om høyhastighetsbaner (tidligere utsendt 

til landsstyret) til politikere og andre aktuelle organisasjoner for å informere og 

invitere til samarbeid. Landsstyret ser det som viktig at hele bredden i BKA sin 

samferdselspolitikk kommer fram ved en slik utsendelse. Hvordan dette kan gjøres, 

blir tatt opp i samferdselsgruppe 3. april. Det avventes også utsendelsen i påvente av 

en rapport fra Norsk Bane AS om Vestlandsbanen (Oslo - Bergen/Stavanger over 

Haukeli). Stor aksjon den 22. april om Nord-Norge banen på Eidsvolls plass. BKA er 

medarrangør. 

b) Fornybargruppe v/Håkon. Gruppen har vurdert pumpekraftverk som lite gunstig på 

nåværende tidspunkt. Det er flere forslag på tegnebrettet for overskuddskraft.  De 

skal se nærmere på det. Holder nå på med faktaark om Hydrogen, det er lovende 

funn i jordskorpen av ren hydrogen. De jobber også med saker om 

bergvarme/jordvarme, batteri, solcelle/solenergi – det skjer enormt mye på den 

fornybare fronten!! 

c) Aktivismegruppe v/Linda. Det er satt av 1,5 time på landsmøtet til et gruppearbeid 

om aksjonsformer. Gruppa vil presentere 5 aktuelle typer aksjoner. Gruppa foreslår 

at landsstyret velger et eller to klimarelaterte temaer som kan bli felles kampanjer, 

og som gruppene kan drøfte egnede aksjonsformer for.  

Forslag til temaer blir de samme om temaene til Stortingsvalget (se sak 23/24 j) 

d) Valgutvalget v/Andrew: BKA skal sende innspill til alle partiene basert på strategi- og 

handlingsplan, og fått avtale med noen av dem. Det er sendt inn innspill til 

partiprogram vedr. havbunnsmineraler: "Arbeide aktivt for et nasjonalt og globalt 

moratorium, et midlertidig forbud, mot mineralvirksomhet på havbunnen på 

minimum 10 år, inntil kunnskapen er tilstrekkelig for å kunne sikre at 

mineralutvinning til havs kan skje uten skade på naturmangfold eller økosystem-

funksjoner som karbonlagringsevnen". 

Sak 26/24 Internasjonalt arbeid 

a) Arbeid i European Grandparents for Climate. BKA er nå fast medlem og har betalt en 

årskontingent på 200 EURO. Nyhetsbrevet kan våre medlemmer abonnere på. 
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b) Forslag til sted for møtet i EGC i 2-3 dager august/september 2025: Sørmarka, 

Haraldsheim, flere? Det er god stemning for et europeisk møte, og Sørmarka 

konferansehotell utpeker seg som favoritt.  

 

Sak 27/24 Ankesaken til EMD etter klimasøksmålet. Øyvind oppdaterte landsstyret om 

status i saken etter samtaler med advokat Mads Andenæs. Det vil komme en avklaring 

allerede i mars/april. Mads Andenæs og Eirik Bjørge/London fører saken for BKA. Andenæs 

anbefaler BKA å være forberedt når svaret foreligger ved å ha etablert en arbeidsgruppe. 

Foreløpig håndteres dette i AU. Øyvind har gått inn i styret i Foreningen Grunnloven §112. 

 

Sak 28/24 Arendalsuka. Andrew orienterte om hva som er gjort av forberedelser så langt: 

standplass er bestilt, lokalet Munken er booket, regner med god debatt onsdag etter kl 

14.00. Alle aksjoner under Arendalsuka må kobles mot aktiv verving. Arendalsgruppen for 

2024 består av Andrew Kroglund, Yngvar Olsen, Bente Bakke, Øyvind Wistrøm og Linda Parr. 

Bodvar Sonstad går ut av årets gruppe siden han ikke kan delta under Arendalsuka. 

Forslag til vedtak: Det settes av inntil kr. 30 000 til BKAs program og stand under 

Arendalsuka. 

Vedtaket ble enstemmig godkjent. 

 

Sak 29/24 Eventuelt 

a) Grønn framtid. Jfr. artikkelen med Gjermund på hjemmesiden: SIFO/OsloMet har 

bedt Gjermund om å være med i et prosjekt som kan lede til et Matråd. Gjermund 

har takket ja, og det holdes møte neste uke. 

b) Samarbeid med oppstartsbedrift Karusell v/Linda: Karusell vil ha en stemme fra den 

eldre generasjon vedr. gjenbruk av barneklær, som deres nystartede bedrift holder 

på med. BKA har skrevet noen ord på hjemmesiden og Facebook siden, med hilsen 

fra Linda. Legges også ut på BKAs hjemmeside. 

c) Referat etter møtet med Miljøagentene 7.3: et godt møte med ønsker fra begge 

parter om et samarbeid– til gjensidig nytte og glede! Første steg er en trykksak. 

d) Evaluering Broen til framtiden 7.3: godt møte, og veldig godt samarbeid innad i 

gruppen. Flere uttrykte at deltakerne må aktiveres underveis. 

e) ICAN v/Torunn: Hiroshima-dagen 6. august forberedes under et møte i dag kl 17.00 

som Torunn deltar på:  det planlegges et program som skal foregå på 

Youngstorget/Oslo. BKA er bedt om å holde en appell. Styret sa ja til at BKA stiller, 

enten med leder, nestledere eller generalsekretær.  Torunn undersøker om det er 

aktuelt å gi et økonomisk bidrag. Arrangementet legges ut i BKA kalenderen på 

hjemmesiden. 

f) Neste møte 15.4 kl. 9.30-12 på zoom 


